
海口市公安局   海口市农业农村局  

关于海口市禁止饲养的犬只品种和标准的通告 

Announcement on Dog Breeds Prohibited in Haikou City and Dog Raising Standards by Haikou Municipal Bureau of Public Security and Haikou Municipal Bureau of Agriculture and Rural Affairs
根据《海口市养犬管理条例》第十二条规定，为了做好我市饲养犬只的管理，保障人民生命安全，经市政府批准，现将《海口市禁止饲养的犬只品种、标准》通告如下，请广大市民认真遵守。

Pursuant to the provisions specified in Article 12 of the Regulations for the Management of Dog Raising in Haikou, in order to manage raised dogs in Haikou City and safeguard life safety of people, the Announcement on Dog Breeds Prohibited in Haikou City and Dog Raising Standards approved by Haikou Municipal Government is made as follows. Please carefully obey it.
一、禁养的烈性犬品种

I. Breeds of ferocious dogs prohibited 
1.藏獒

Tibetan Mastiff

    2.美国斗牛梗

American Pit Bull Terrier

3.阿根廷杜高犬 
Dogo Argentino

    4.巴西菲勒犬

Fila Brasileiro

    5.日本土佐犬

Tosa Inu  
    6.中亚牧羊犬

Central Asian Sheepdog

    7.川东猎犬

Chinese Chongqing Dog

    8.苏俄牧羊犬

BORZOI

    9.德国牧羊犬

German Shepherd dog

    10.牛头梗

Bull Terrier

    11.英国马士提夫

English mastiff   
    12.意大利卡斯罗

Italian Cane Corso
    13.大丹犬

Great Danes
    14.俄罗斯高加索犬

Caucasian Ovcharka   
    15.意大利纽波利顿

Neapolitan mastiff

    16.斯塔福犬

Staffordshire Terrier
    17.阿富汗猎犬

Afghan hound   
    18.波音达犬

Pointer     
    19.威玛猎犬

Weimaraner

    20.雪达犬

English Setters
    21.寻血猎犬

Bloodhound
    22.巴仙吉犬

Basenji

    23.英国斗牛犬

Bulldog
    24.秋田犬

Akita
    25.纽芬兰犬

Newfoundland    
    26.贝灵顿梗

Bedlington Terrier    
    27.凯利蓝梗

Kerry Blue Terrier

    28.中华田园犬

     Chinese rural dog

    29.大白熊犬

Great pyrenees       
    30.罗威纳犬

Rottweiler

    31.马里努阿犬

Belgian Malinois   
    32.杜宾犬

Doberman Pinscher
    33.拳师犬

Boxer

    34.沙皮犬

Chinese shar pei

    35.昆明犬

Chinese kunmin   
    36.松狮犬

Chow Chow

    37.大麦町犬

Dalmatian

    38.伯恩山犬

Bernese Mountain Dog

    39.灵缇犬

Greyhound

    40.坎高犬

Kangal

    41.具有上述品种血统的杂交繁衍犬，以及由市公安机关会同市农业农村部门认定的其他烈性犬类。

Crossbred dogs of the said breeds and lineages and other ferocious dogs recognized by Haikou Municipal Bureau of Public Security and Haikou Municipal Bureau of Agriculture and Rural Affairs.
禁养的大型犬标准 

II. Standards of large dogs prohibited
犬体高（站立时从肩部最高点到地面的距离）超过50厘米或体长（自两耳联线中点沿背线到尾根处的距离）超过60厘米的犬类为大型犬。

Large dogs refer to dogs whose height (the distance from the shoulder peak to the ground while standing) is more than 50cm or body length (the distance from the midpoint of two ears to tail head along the back line) is more than 60cm.
盲人、肢体重残人士等饲养、携带导盲犬等扶助犬的除外。

Except for guide dogs and other assistance dogs raised and carried by the blind, the disabled and others.
本通告自2021年10月16日起施行，有效期为五年。具体应用中的问题由海口市公安局负责解释。

The Announcement has been implemented since October 16, 2021 and is valid for five years. Haikou Municipal Bureau of Public Security is responsible for interpreting problems in specific application.
特此通告

Hereby announced
海口市公安局  海口市农业农村局

Haikou Municipal Bureau of Public Security and Haikou Municipal Bureau of Agriculture and Rural Affairs  

2021年9月13日

September 13, 2021

